

Referat fra bestyrelsesmøde i Liv i Landsbyerne

6. maj 2021

Mødet afholdtes på Bjedstrup Skole.

2. Orientering: Landsbyforum.

Ditte orienterede om arbejdet i Landsbyforum. Det konstituerede repræsentantskab har udarbejdet oplæg til vedtægter og indkalder snart til stiftende årsmøde, hvor alle opfordres til at møde op. Herudover pågår en proces ift. en sammenlægning af Landsbyforum og Landsbysamvirket. Udviklingen af kommunens landdistriktspolitik er også i gang, og vi bør overveje vore fokusområder.

Mikkel foreslog, at vi fokuserer på adgangen til naturen.

Karin påpegede vigtigheden af et dynamisk samarbejde, og at kommende møder bliver meldt ud i god tid.

3. Orientering: Vi har fået en forespørgsel om 6000 kr. til Levepladsen i Svejstrup.

Vi kan ikke bevillige penge, før vi har en fundats samt indtægt igen (Festivallen har netop aflyst).

4. Bankskifte:

Flemming og Mikkel indstiller, at vi åbner en foreningskonto i Danske Bank, der har gode vilkår for foreninger.

Flere andre påpeger de etiske overvejelser omkring Danske Bank.

Beslutningen bliver, at Mikkel og Flemming tjekker mulighederne i Arbejdernes Landsbank og Sparekassen Kronjylland.

5. Drøftelse: Værdigrundlag og proces frem mod ekstraordinær generalforsamling.

Jane præsenterer: hun har arbejdet videre på Kristians oplæg. Hun har udbygget emnerne. Det vil være meget forskelligt, hvilke temaer og områder, der er fokus på i vores arbejde. Vi er ikke forpligtede til at arbejde med det hele, men det er vigtigt, at vi er åbne for det. Teksten er tænkt som overskrifter, som kan få en dialog i gang, så vi kan få en ramme for, hvad der er vigtigt for os som landsbyer.

Mikkel: Hvad med processen fra nu af? Vi skal have noget mere buttom

up i foreningen, det skal ud og snakkes i borgerforeningerne. Og så skal vi have en drøftelse af visionerne efter sommerferien.

Kristian, vi skal have en god dialog om det til en generalforsamlingen, vi skal ikke gøre papirerne færdige inden, det skal være et oplæg til dialog med borgerforeningerne.

Mikkel: de skal knopskyde, når der er energi i det.

Karin: Det er vigtigt, at borgerforeningerne mødes på tværs. Også på en udviklingsworkshop. Det er nemmere at ringe til nogen, man kender. Det er også vigtigt, at der er en kontinuitet, også så vi kan støtte hinanden og skabe fælles projekter.

Kristian: Vi skal huske at tænke værdipapiret ind på hjemmesiden, så vi bruger det aktivt.

6. Drøftelse: Ekstraordinær generalforsamling

Hvad skal indholdet være? Skal vi lave KV '21 paneldebat? Skal vi lave workshop om nye initiativer? Skal der være noget socialt bagefter - åbningsfest?

Mikkel lægger op til at vi nedsætter en gruppe, der kan arbejde med den her dag. Måske vi skal vedtage et værdigrundlag, men vi er ikke forpligtet til det.

Karin: Det kunne også være et møde med borgerforeninger om tematikker og værdipapir.

Kristian: måske behøver det ikke at hedde en ekstraordinær generalforsamling. Vi kunne lave meningsmålinger ift. hvilke temaer der optager beboerne herude. Lav målinger på det, så kan vi bruge dem i paneldebatten.

Jane: vi skal huske at signalere get-together også, at det også er socialt.

Konklusion: vi holder generalforsamling/workshop-dag i august og paneldebat i start november/slut oktober. Mikkel vil gerne være med til at arrangere.

7. Drøftelse: Oprydning efter Smukfest bliver ikke til noget.

8. Beslutning: Nedsættelse af arbejdsgrupper

Mikkel synes ikke det er nødvendigt, at det kun er bestyrelsen, der skal være med. Vi skal have folk ind udefra og få noget liv ind.

Mikkel gennemgår de forskellige grupper og ideerne bag.

Forslag:

- *Politisk arbejdsgruppe.*
 - *Gruppen er ansvarlig for LiL's engagement i Landsbyforum og samarbejdet med borgerforeningerne - herunder processen omkring værdigrundlaget frem mod generalforsamlingen.*
 - *Ditte, Christina og Kristian melder sig.*
- *Arbejdsgruppen for kommunikation og medlemmer.*

- *Gruppen er ansvarlig for lancering af hjemmeside og udmøntning af medlemsstrategien - herunder etablering af nyt medlemssystem.
Kommunikation og medlemsgruppen er stadig hver for sig. Mikkel er med på GDPR sammen med Lauge. Ditte og Jane på kommunikation. Lauge er på medlemmer sammen med Jane de kommer med oplæg til diskussion på bestyrelsesmøde.*
- *Arbejdsgruppen for økonomi og fundraising.*
 - *Gruppen er ansvarlig for en økonomisk strategi samt vedtagelse af principper for udlodning af midler.
Vi skal have skrevet en fundats. Mikkel og Flemming skriver udkast. Det skal være legitimt, transparent, diskussion af geografi, uddeling – det hele skal diskuteres og ud i borgerforeningerne. Vi skal se på, hvordan vi udvider indtægtsgrundlaget. Mikkel finder et tidspunkt.*
- *Arbejdsgruppen for ekstraordinær generalforsamling.*
 - *Gruppen er ansvarlig for afholdelsen af den ekstraordinære generalforsamling. Fed inddragende dag med borgerforeninger og LIL – Kristian og Mikkel står for arrangement og paneldebat. Arbejdet foregår i politik-gruppen.*
- *Arbejdsgruppen for Smukfest.*
 - *Gruppen er ansvarlig for oprydningen efter Smukfest. – den ligger i dvale.*

9.

Evt.

Ditte påpeger at Illerup formelt set ikke kan repræsenteres i Landsbyforum, så længe landsbyen ikke har en forening bestående af demokratisk valgte borgerrepræsentanter.